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The cold gaze

 
in German:
Der kalte Blick

Project

 

Description

In cooperation with the Natural History Museum Vienna (NHM), the House of Austrian History (hdgö) is taking over the special exhibition "The
Cold Gaze. Last Pictures of Jewish Families from the Tarnów Ghetto". The aim of the presentation of the show at the House of Austrian History
is, on the one hand, to sharpen the view of scientific crimes under the Nazi regime. On the other hand, a concrete insight is provided into the Nazi
policy of persecution and extermination in the occupied eastern territories. The "cold gaze" of the participating scholars is contrasted with the
perspective of Holocaust survivors, who provide a "counter-gaze". The bilingual special exhibition (German-English) "The Cold Gaze" addresses
both individual visitors - an interested specialist and lay public - as well as various youth and adult groups, especially schoolchildren in class
groups. The House of Austrian History and the Natural History Museum Vienna are developing educational programs for this purpose.

in German:
Das Haus der Geschichte Österreichs (hdgö) übernimmt im Rahmen einer Kooperation mit dem Naturhistorischen Museum Wien (NHM) von der
Topographie des Terrors in Berlin die Sonderausstellung „Der kalte Blick. Letzte Bilder jüdischer Familien aus dem Ghetto von Tarnów“. Ziel
der Präsentation der Schau im hdgö ist es, zum einen den Blick auf die Wissenschaftsverbrechen im Nationalsozialismus zu schärfen. Zum
anderen wird ein konkreter Einblick in die nationalsozialistische Verfolgungs- und Vernichtungspolitik in den besetzten Ostgebieten gegeben.
Dem „kalten Blick“ der beteiligten Wissenschaftlerinnen steht die Perspektive der Überlebenden des Holocaust gegenüber, die einen
„Gegenblick“ vermittelt. Mit der zweisprachigen Sonderausstellung (deutsch-englisch) „Der kalte Blick“ werden sowohl IndividualbesucherInnen
– ein interessiertes Fach- und Laienpublikum – angesprochen als auch verschiedene Jugend- und Erwachsenengruppen, insbesondere auch
SchülerInnen im Klassenverband. Das hdgö und das NHM entwickeln dazu Vermittlungsprogramme.

Applicant

Natural History Museum Vienna

in German:
Naturhistorisches Museum Wien

Website

http://www.nhm.at

Location

Austria |  show on map 

Approved

28 Jun 2021

Category

Exhibition

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget
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The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.


